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Observations gathered with Cyana submersible and dredge sampling in the Shamrock canyon area during the CYMOR
cruise allow us to specify the geological evolution of this part of the northern Bay of Biscay margin. At least during the
Lower Cretaceous (Neocomian to Albian) there existed a subsident basin limited by highs. The hiatus located between
Albian and Tertiary formations indicates that this process was interrupted during the Late Cretaceous by a possible
tectonic event. From the Oligocene the sedimentation became turbiditic. Active erosion processes on the canyon flanks
and turbiditic massive flows have been observed. [NOT CONTROLLED OCR], Les observations en submersible (Cyana
SP 3000) et les prélèvements par dragages réalisés dans la région du canyon Shamrock permettent de préciser
l'évolution géologique de ce secteur de la marge armoricaine. Pendant au moins le Crétacé inférieur, fonctionnait un
bassin subsident encadré par un système de hauts-fonds. Le hiatus qui sépare le Crétacé inférieur du Tertiaire semble
être en relation avec la phase tectonique compressive du Crétacé supérieur. A partir de l'Oligocène la sédimentation
prend un caractère turbiditique soulignant l'accentuation de la pente. Les processus d'érosion des versants des

canyons et les mouvements gravitaires en masse sont importants. [OCR NON CONTRÔLE]
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